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Wegenbouw en infrastructuurwerken  -  Gebruik innovatieve materialen

De Nederlandse provincie Zeeland heeft in 2016 het actieplan Maatschappelijk 
Verantwoord Inkopen 2017-2020 gelanceerd. Hierin formuleerden zij de intentie om 
gedurende vier jaar de inkoopkracht van de provincie in te zetten om via eigen inkoop bij 
te dragen aan duurzame beleidsambities. Een van de uitganspunten luidt als volgt:

“Wij reduceren en hergebruiken materialen waar mogelijk: voor nieuwe materialen gaat 
de voorkeur uit naar herbruikbare en/of (biobased) materialen om de uitputting van 
grondstoffen tegen te gaan.”

Op deze wijze wil de provincie door haar aanbestedingsbeleid slim inzetten en de markt 
aanzetten om innovatieve materialen in te zetten, onder meer in wegenrenovatie en -
bouw.

1. Zijn er plannen vanuit de Vlaamse Regering om via haar aanbestedingsbeleid het 
gebruik van bio-based en andere duurzame materialen aan te moedigen voor 
wegenbouw en -onderhoud, of in het bouwen en onderhouden van kunstwerken?

2. Zijn er al infrastructuurwerken ingepland waarin bio-based materialen gebruikt zullen 
worden? Zo ja, welke?

3. Zijn er al infrastructuurwerken in uitvoering waarin bio-based materialen gebruikt 
worden? Zo ja, welke?
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1. Binnen het Beleidsdomein MOW werd de Werkgroep “duurzaamheid in 
overheidsopdrachten” opgericht onder de vleugels van de Kenniscel Klimaat MOW. 
Het doel is om verschillende lopende trajecten rond verduurzaming van bestekken te 
stroomlijnen en op elkaar af te stemmen om tot een gezamenlijk beleid inzake 
duurzaam aanbesteden te komen. Er wordt daarbij gewerkt op twee sporen: 

 Korte termijn: integratie van best practice clausules vanuit verschillende 
entiteiten in standaardbestekken (quick wins). Ook willen de betrokken 
entiteiten een traject opstarten waarbij er verdere kennis wordt opgebouwd en 
een aantal klimaatvriendelijke technieken op het terrein uitgetest kunnen 
worden bij infrastructuurwerken van MOW. 

 Op (middel)lange termijn: een diepgaande hervorming van de 
aanbestedingskaders van het beleidsdomein MOW, teneinde klimaatactie (en 
dus o.a. ook het gebruik van duurzame materialen) centraal als 
gunningscriterium te kunnen doorvertalen. 

Biobased bouwen is een techniek die onze interesse wegdraagt en waar eerder 
beperkte ervaring aanwezig is binnen de organisatie. Van belang is dat er 
“uitontwikkelde” producten in infrastructuurwerken aanwezig zijn die aan alle 
kwaliteits- en veiligheidseisen voldoen en een levensduur hebben die de investering 
kan verantwoorden. Vooralsnog zien we eerder kansen in innovatietrajecten en 
onderzoek naar randvoorwaarden vooraleer over te gaan tot opname in 
standaardbestekken.

2-3.De Werkvennootschap heeft 1 project ingepland waarbij er een fietsbrug volledig in 
hout zal worden gebouwd met een overspanning van ca. 67 m. De constructie wordt 
gebouwd in Tervuren en laat fietsers en voetgangers toe om in een groene omgeving 
van het Zoniënwoud veilig het Vierarmenkruispunt over te steken. Dit project zal in 
de loop van 2022 in uitvoering gaan.

Kustwaterbouwkunde maakt voornamelijk gebruik van natuurlijke of herbruikbare 
materialen. Hierbij is zand het meest gebruikte product. Dit wordt hergebruikt voor 
strandsuppleties en kan afkomstig zijn uit grootschalige infrastructuurprojecten.

Circulaire toepassingen waarbij materialen zoals beton, staal, asfalt … hergebruikt 
worden zijn wel al langer gebruikt.


